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Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’αριθ 14 / 98 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 324/98 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναβολή λήψης απόφασης επί του 21ου θέματος 
«χωροθέτηση χώρου για την τοποθέτηση του 
ανδριάντα του Ελευθερίου Βενιζέλου.» 

 
       Σήμερα  22 Ioυνίου του έτους 1998 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 18-6-1998 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους  και  παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών βρέθηκαν παρόντα 19 μέλη. 
 

    Παρόντες                                      Aπόντες                        Παρόντες  Πάρεδροι 
1. K. Aσλάνογλου Δ. Αδάμου  Γ. Μπαλτζής  
2. Ι. Κουρουζίδης Ε. Λελεκάκης  
3. Μ. Ποτουρίδης Π. Καρασαββίδου  
4. Κ. Κόλβατζης Ο. Σιδηρόπουλος  
5. Κ. Βαφείδης Φ. Γαλανούδη –Τσανάκα  
6. Α. Δελαβερίδης Β. Τσίλης  
7. Θ. Τέτος   Απόντες Πάρεδροι 
8. Κ. Πουλασουχίδης   Λ. Χατζηγεωργίου 
9. Κ. Γκαβαϊσές   Θ. Δεμερτζής 

10. Α. Μαρκούλης    
11. Α. Καραντουμάνης    
12. Λ. Τάκης    
13. Ε. Παναγιωτίδης    
14. Ε. Σοφιανίδης    
15. Χ. Παπαγεωργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά       τη     συζήτηση     της   υπ’ αριθ.     304/98 

απόφασης    προσήλθε ο κ.. Κ. Κόλβατζης. 
     Κατά    τη   συζήτηση    της       υπ’    αριθ.    315/98 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Δελαβερίδης, Δ.Ζαμάνης,Π.Αγαθαγγελίδης.  
      Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 317/98 απόφασης προσήλθαν 
οι κ. κ. Δ. Ζαμάνης, Π. Αγαθαγγελίδης και αποχώρησαν οι κ. κ. Α. 
Μαρκούλης, Δ. Ζαμάνης. 
       Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 324/98 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Α. Μαρκούλης. 

16. Γ. Χιονίδης 
17. Δ. Ζαμάνης 
18. Μ. Αδαλόγλου 
19. Π. Αγαθαγγελίδης 
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 Στη συνέχεια  ο πρόεδρος εισηγούμενος το 21ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 21-4-98 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών κ. Κων/νου Γκαβαϊσέ, που έχει ως εξής : 
 Με την πιο πάνω σχετική ο Σύλλογος  Κρητικών Ν. Ημαθίας υπέβαλε 
προμελέτη κατασκευής ανδριάντα του Ε. Βενιζέλου και προτείνει να τοποθετηθεί στο 
πάρκο της Εληάς, «δίπλα στην εκκλησία των Αγίων Αναργύρων». 
 Η αίτηση υποβλήθηκε ύστερα  από την αριθ. 669/96 απόφαση του Δ.Σ. με την 
οποία εγκρίθηκε κατ΄ αρχή η πρόταση του Συλλόγου και την από 3-2-98 εισήγηση 
της  Επιτροπής Τεχνικών Θεμάτων που αφορά την προσκόμιση σχεδίων 
διαμόρφωσης του χώρου τοποθέτησης του ανδριάντα. 
 Ύστερα από τα πιο πάνω το θέμα  διαβιβάζεται στο Δ.Σ. προκειμένου να 
αποφασίσει σχετικά. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος : Να πω μερικά πράγματα για να μην βρεθούμε προ εκπλήξεων στο 
μέλλον. Κατ΄ αρχάς εμείς έχουμε χωροθετήσει έναν χώρο για την ανέγερση του 
μνημείου του Μακεδονικού Αγώνα στο τρίγωνο πάρκο απέναντι από τους Αγ. 
Αναργύρους. Περιμένουμε την πρόταση των Μακεδονομάχων για τη διάταξη αυτού 
του μνημείου. Από εκεί και πέρα υπάρχουν  αιτήματα για την τοποθέτηση 
ανδριάντων στο πάρκο των Αγ. Αναργύρων. Μία τέτοια χωροθέτηση σήμερα είναι 
λίγο παρακινδυνευμένη. Οφείλω να σας πω ορισμένες σκέψεις μου, οι οποίες δεν θα 
έρθουν  προεκλογικά  διότι δεν έχω ολοκληρώσει τη μελέτη και είναι ιδιαίτερα 
δύσκολο το νομικό καθεστώς, ότι σε κάποια σημεία μέσα στην πόλη πρέπει να 
προχωρήσει η δημιουργία υπόγειων χώρων στάθμευσης με το ζήτημα της 
αυτοχρηματοδότησης  ή όπως λέγεται αλλιώς με το σύστημα  μελέτη – κατασκευή – 
παραχώρηση. Έτσι αυτός ο χώρος μεταξύ των Αγ. Αναργύρων και Εληάς να γίνει 
υπόγειος χώρος  πάρκιν. Δεν έχει αρχαία, ήταν στο ίδιο επίπεδο με την οδό Σταδίου 
και είναι ένας χώρος που έχει τις μικρότερες δαπάνες. Έτσι κάθε απόφαση 
χωροθέτησης σ΄ αυτούς τους χώρους θα δημιουργήσει ζητήματα, είτε να μην 
μπορούν να τοποθετηθούν εκεί αν αρχίσουν οι εργασίες, είτε ξηλώνοντάς τα 
αργότερα. Να προσανατολιστούμε σε κάποια άλλη περιοχή της πόλης για τον 
Βενιζέλο, στην περιοχή Τσερμενίου ή στον Προμηθέα ή στον Αγ. Αντώνιο. Με τον 
σύλλογο Κρητικών το είχα συζητήσει το θέμα σε μία συνάντησή μας. 
Πρόεδρος :Κε Παντερμαράκη είστε έτοιμος να δώσετε κάτι πιο συγκεκριμένο μετά 
απ΄αυτά που ακούστηκαν; 
Παντερμαράκης, εκπρόσωπος συλλόγου Κρητικών : Μετά τη συνάντησή μας με τον 
Δήμαρχο το Δ.Σ. του συλλόγου μας αποφάσισε ότι συναινεί με την τοποθέτηση του 
ανδριάντα στο πάρκο του Αγ. Αντωνίου με μία συνολική διαμόρφωση του χώρου. Για 
το σκοπό αυτό υπάρχει ήδη στο Ταμείο του συλλόγου μας το ποσό των 5.000.000 δρχ 
Παναγιωτίδης : Η ιστορία ανέδειξε  τον Ε. Βενιζέλο ως Εθνάρχη, αυτόν που έκανε 
την Ελλάδα των τριών Ηπείρων και των πέντε θαλασσών. Στο πέρασμα των αιώνων 
δεν είναι αρκετό να δοθεί μόνον μία ονομασία οδού αλλά έπρεπε να γίνει και μία 
προτομή. Πιστεύω ότι θ΄ αδικηθεί ο Ε. Βενιζέλος  εάν μπει στο πάρκο του Αγ. 
Αντωνίου. 
 Ο Καραμανλής εδέσποσε επί 60 χρόνια στην πολιτική ζωή της χώρας. 
 Γι΄ αυτούς τους  δύο άνδρες οι προτομές θα πρέπει να στηθούν μέσα στο 
πάρκο της Εληάς. Να βρεθούν δύο ανάλογοι χώροι που να  προβάλλονται και να 
τιμώνται από τους επισκέπτες. Ο χώρος του Αγ. Αντωνίου είναι μικρός, παρκάρουν 
αυτ/τα και δεν  θα προβάλλεται όσο πρέπει μία προτομή. 
Παπαγεωργίου : Ο ανδριάντας πρέπει να τοποθετηθεί σε χώρο κατά μήκος της οδού. 
Δεν είναι της στιγμής. Έχω επιφυλάξεις σ΄ οποιονδήποτε άλλο χώρο  για το λόγο 
αυτό. Θα πρέπει να συνδέσουμε την οδό με τον ανδριάντα. 
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Δήμαρχος : Προτείνω και αυτό και το επόμενο θέμα να τα δει μαζί η επιτροπή 
τεχνικών θεμάτων και η επιτροπή Ανάπτυξης του Δ.Σ. ούτως ώστε η όποια εισήγηση 
να μπορεί να καλύψει  όλες τις παραμέτρους όπως μπορεί να τις φανταστεί ο 
καθένας. 
Σοφιανίδης : Ποια είναι η εισήγηση για τον Καραμανλή; 
Δήμαρχος : Δεν υπήρξε εισήγηση, ήρθε ύστερα από ιδιαίτερη πίεση από πλευράς της 
Τ.Ε. της Ν. Δημοκρατίας η οποία υπέβαλλε και την αίτηση. Συζητήθηκε μία φορά 
στην επιτροπή Ανάπτυξης, ο πρόεδρος του Δ.Σ. ζήτησε να συνσυνεδριάσουν με την 
επιτροπή τεχνικών  η οποία όμως συνεδρίαση δεν έγινε για να υπάρξει  εισήγηση.  
 Και τα δύο θέματα ας τα δουν μαζί οι επιτροπές για να έχουμε μία εισήγηση. 
Πρόεδρος : Είχα μία σκέψη για τον αυλόγυρο του Δημαρχιακού Μεγάρου. Θα 
μπορούσαν να κατατεθούν όλες αυτές οι απόψεις στην επιτροπή και αφού 
συμφωνήσουν και τα ενδιαφερόμενα μέλη, τα οποία θα προσκληθούν κι αυτά στις 
επιτροπές, να υπάρχει μία εισήγηση και να μην λεει ο ένας εδώ και ο άλλος εκεί. 
 Το θέμα του ανδριάντα του Βενιζέλου είναι μία ιστορία που έχει 1 χρόνο και 
πλέον. Φαίνεται  ότι και στις δύο υποθέσεις υπάρχουν κενά. 
Αγαθαγγελίδης : Για τον Βενιζέλο και τον σύλλογο Κρητικών το μόνο κοινό που 
έχουν είναι η καταγωγή τους απ΄ την Κρήτη. Κατά τ΄ άλλα υπήρξε ένας μεγάλος 
αστός εκσυγχρονιστής για την εποχή του. Με κάθε επιφύλαξη πρέπει ν΄ αναφέρεται η 
συμβολή του στο ζήτημα των προσφύγων και σ΄ αυτή την ιστορία είχε εμπλακεί και ο 
ίδιος. Το ίδιο έχει εμπλακεί π.χ. και στην αποστολή του τάγματος στην Κριμαία  για 
να πολεμήσει τους Μπολσεβίκους με τη μεριά των λευκών και την καθιέρωση της 
χώρας του ιδιωνύμου. Δεν είναι αποδεκτή απ΄ όλους η αναγκαιότητα τοποθέτησης 
του ανδριάντα. 
Πρόεδρος : Υπάρχει μία διαδικαστική πρόταση αναβολής. 
Αγαθαγγελίδης : Μία σκέψη για το τι θα μπορούσε να γίνει. Επειδή ο Βενιζέλος 
μπορεί νά ΄κανε  αυτά που εμένα μπορεί να μην με αρέσουν αλλά υπήρξε 
εκσυγχρονιστής για τον καιρό του. Επειδή ένας ανδριάντας έχει την αξία του αλλά θα 
είχε ενδιαφέρον να προβάλλεται  το όνομα και  η μνήμη  ή η προσφορά και 
συνεισφορά κάποιου μεγάλου άνδρα που έπαιξε σημαντικό ρόλο με άλλους τρόπους, 
π.χ.  να δώσει το όνομά του  σ΄ ένα σχολείο και αυτά τα χρήματα  για τη λειτουργία 
του  σχολείου θα έπιαναν τόπο και θα λειτουργούσε  υποδειγματικά. 
Πρόεδρος : Από  τη στιγμή που υφίσταται διαδικαστική  πρόταση που προέκυψε στην 
πορεία της συζήτησης μετά απ΄ όσα ακούστηκαν, νομίζω ότι το πρώτο πράγμα που 
πρέπει να κάνει το Δ.Σ. είναι ν΄ αποφαίνεται επί αυτής της προτάσεως. Εάν 
αναβληθεί και έρθει ύστερα από εισήγηση των επιτροπών θα πείτε πάλι τα ίδια; Γι΄ 
αυτό το λέω. Μην κουράζεστε. 
Δήμαρχος : Το 21ο, το 22ο και το 23ο θέματα  προτείνω ν΄ αναβληθούν για να τα δει 
ενιαία η επιτροπή τεχνικών και η επιτροπή Ανάπτυξης του Δ.Σ. με τους 
ενδιαφερόμενους. 
Καμπέσης Αργ., εκπρόσωπος Τ.Ε.  Ν. Δημοκρατίας : Νομίζω ότι τα θέματα πρέπει  
να συζητηθούν σήμερα γιατί πρόκειται για μία προσφορά στην πόλη. Αν μείνει ένα 
άγαλμα μετά από γενεές θα είναι θετική προσφορά για την πόλη. Σήμερα στην πόλη 
μας υπάρχουν πολλοί ανδριάντες για τους οποίους δεν συμφωνούμε όλοι μας. Επειδή 
υπάρχει απόφαση του συλλόγου Κρητικών για το  χώρο του Αγ. Αντωνίου και 
απόφαση δική μας για το χώρο της Εληάς και με εναλλακτική πρόταση στο πάρκο 
πριν τον Ι.Ν. Αγ. Αναργύρων με μία μεταβατική περίοδο αν υπάρξουν κάποια έργα 
μπορείτε να προχωρήσετε σε απόφαση και στη συνέχεια να δούμε τις λεπτομέρειες. 
Πρόεδρος : Το θέμα για τον Ε. Βενιζέλο είναι μία πρόταση του συλλόγου εδώ και 2 
χρόνια. Σήμερα διαπιστώνεται μετά απ΄ όσα εξελίσσονται στο ενδιάμεσο χρόνο ότι 
υπάρχουν κάποια προβλήματα. Με αυτή την έννοια να γίνει μία κοινή συνεδρίαση 
των 2 επιτροπών με τη συμμετοχή των υπολοίπων ενδιαφερομένων για να υπάρξει 
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μία συγκεκριμένη  πρόταση και επ΄ αυτού να αποφασίσει το συμβούλιο. Είναι ένα 
θέμα που θα κουβεντιαστεί στο Δ.Σ. αλλά με ένα περιεχόμενο. 
Γκαμπέσης : Αν περιμένουμε κι άλλο ενδεχόμενα να υπάρξουν αιτήματα κι απ΄ 
άλλους συλλόγους και να πάει το αίτημα του κάθε συλλόγου επί μακρόν. 
Πρόεδρος : Όχι αυτό δεν θα συμβεί. Είναι δημόσια δέσμευση. 
Συμφωνεί το σώμα μ΄ αυτή την πρόταση; 
Παναγιωτίδης : Υπό τον όρο να έρθει στο επόμενο Δ.Σ. 
Πρόεδρος : Στο επόμενο Δ.Σ. θα είναι ο απολογισμός. Θα έρθει σ΄ ένα  από τα 
επόμενα Δ.Σ. 
Αγαθαγγελίδης : Πρέπει να συζητηθεί σήμερα το θέμα και να είναι αρνητική η 
απόφασή μας. Διότι έχουμε ανδριάντες βασιλέων και πολιτικών και έχουμε  μόνο του 
Κωττουνίου από πλευράς πολιτισμού. Πρέπει ν΄ απορριφθεί  το αίτημα. 
Πρόεδρος : Αυτά θα τα πείτε αργότερα  όταν θα συζητηθεί το θέμα. Συμφωνείτε με 
την αναβολή του θέματος όπως προτάθηκε;  
Σύμβουλοι : Ναι 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη : 
1.- Το από 21-4-98 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών κ. Κων/νου   
Γκαβαισέ. 
2.- Την εισήγηση και πρόταση του Δημάρχου. 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 Αναβάλλει τη λήψη απόφασης επί του 21ου θέματος «Χωροθέτηση χώρου για 
την τοποθέτηση του ανδριάντα του Ελευθερίου Βενιζέλου.» προκειμένου να 
συνεδριάσουν από κοινού οι επιτροπές Ανάπτυξης και Τεχνικών του Δ.Σ. και να 
εισηγηθούν στο Δ.Σ. σχετικά με το θέμα. 

Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 324/ 1998 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
                 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 

 Μ. Ποτουρίδης Ε. Σοφιανίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ K. Kόλβατζης Χ. Παπαγεωργίου 

 Κ. Βαφείδης Γ. Χιονίδης 
 Α. Δελαβερίδης Δ. Ζαμάνης 
 Θ. Τέτος Μ. Αδαλόγλου 

                Ο  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ K. Πουλασουχίδης Π. Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Μαρκούλης   

ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Α. Καραντουμάνης   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 17-7-98 

      Ο  Δήμαρχος  
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 


